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z wspólnego posiedzenia 
komisji nauki, edukacji i sportu (29.), 
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oraz komisji samorządu terytorialnego 

i administracji Państwowej (81.)
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Porządek obrad:

1.  Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 24. posiedzeniu Senatu do ustawy 
o zmianie ustawy o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 
przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 
wywołanych nimi sytuacji kryzysowych oraz niektórych innych ustaw.



13 maja 2021 r.

(Posiedzeniu przewodniczy Komisji Samorzą-
du Terytorialnego i  Administracji Państwowej 
Zygmunt Frankiewicz)

Przewodniczący 
Zygmunt FrankiewicZ 

Dzień dobry, witam państwa bardzo serdecz-
nie.

Otwieram posiedzenie połączonych Komisji 
Zdrowia, Komisji Nauki, Edukacji i Sportu oraz 
Komisji Samorządu Terytorialnego i  Admini-
stracji Państwowej.

Przypominam, że posiedzenie jest transmi-
towane i nagrywane.

Mam zgłoszenie osoby obecnej na sali, która 
wykonuje zawodowo działalność lobbingową.

Szanowni Państwo, jeszcze mamy… Pozwól-
cie państwo, że powitam państwa dyrektorów, 
którzy reprezentują ministerstwo edukacji. Wi-
tam też panią mecenas z Biura Legislacyjnego.

Przedmiotem dzisiejszego posiedzenia jest 
rozpatrzenie wniosków do ustawy o  zmianie 
ustawy o  szczególnych rozwiązaniach zwią-
zanych z  zapobieganiem, przeciwdziałaniem 
i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaź-
nych oraz wywoływanych nimi sytuacji kryzy-
sowych oraz niektórych innych ustaw.

3 komisje zajmowały się tą ustawą. Komi-
sja Nauki, Edukacji i  Sportu wnosi o  przyjęcie 
ustawy bez poprawek, Komisja Zdrowia wniosła 
poprawki, podobnie Komisja Samorządu Tery-
torialnego i  Administracji Państwowej. Myślę, 
że wszyscy państwo otrzymali zestawienie po-
prawek, wniosków do tej ustawy.

Czy mogę przejść do głosowania, czy po-
trzebne są jakieś wyjaśnienia?

Do poprawek powinna odnieść się reprezen-
tacja rządu i o to w tej chwili poproszę reprezen-
tantów strony rządowej.

(Początek posiedzenia o godzinie 9 minut 03)

(Głos z sali: Nie ma.)
Czy państwo dyrektorzy z ministerstwa edu-

kacji chcą zabrać głos?
(Głos z sali: Nie są upoważnieni, nie mogą.)
Tak, nie są upoważnieni…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Proszę?
(Głos z sali: Za godzinę będą upoważnieni…)

dyrektor dePartamentu wsPółPracy  
z samorządem terytorialnym  
w ministerstwie edukacji i nauki 
JerZy JakubcZuk 

Dzień dobry. Jerzy Jakubczuk, Departament 
Współpracy z Samorządem, Ministerstwo Edu-
kacji i Nauki.

Jeśli chodzi o poprawkę dotyczącą zwiększe-
nia kwoty, o  którą miałaby być zwiększona re-
zerwa części oświatowej subwencji ogólnej, to 
jeszcze raz chciałbym zapewnić, że te środki, 
które zostały zapisane w ustawie przyjętej przez 
Sejm w kwocie 187 milionów zł, są wystarczające 
do sfinansowania planowanej liczby godzin zajęć 
wspomagających. One są też powiązane z moż-
liwościami finansowymi budżetu państwa. Tak 
więc tej poprawki nie możemy poprzeć. Dzięku-
ję bardzo.

Przewodniczący 
Zygmunt FrankiewicZ 

Dziękuję bardzo.
Przechodzimy do głosowania.
Zaczniemy od wniosku najdalej idącego, tj. 

wniosku o przyjęcie ustawy bez poprawek.
Jeszcze tylko zapytam, czy jest kworum we 

wszystkich 3 komisjach… Myślę, że tak.
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wspólne posiedzenie komisji nauki, edukacji i sportu (29.),  
komisji zdrowia (51.) 

oraz komisji samorządu terytorialnego i administracji Państwowej (81.)

Kto jest za przyjęciem wniosku komisji edu-
kacji, czyli za przyjęciem ustawy bez popra-
wek?

(Głos z sali: 5 głosów za.)
Kto jest przeciw?
(Głos z sali: 11 głosów przeciw.)
Proszę o dodanie głosów osób…
(Głos z sali: Jeszcze kto się wstrzymał…)
Przepraszam. Kto się wstrzymał?
(Głos z sali: 1 senator.)
To teraz proszę o zsumowanie głosów.
(Głos z sali: 8 głosów za, 13 przeciw, 2 senato-

rów się wstrzymało.)
8 głosów za, 13 przeciw, 2 senatorów się 

wstrzymało.
Czyli wniosek nie uzyskał poparcia.
Teraz wnioski o wprowadzenie poprawek.
Zaczniemy od głosowania nad poprawkami 

nr 1, 3 i 4, które trzeba przegłosować łącznie.
Kto jest za przyjęciem tych poprawek? Pro-

szę o podniesienie ręki.
(Głos z sali: 13 głosów za.)
Kto jest przeciw?
(Głos z sali: 4 głosy przeciw.)
Kto się wstrzymał?
(Głos z sali: Nikt.)
Łącznie…
(Głos z sali: 16 głosów za, 7 przeciw, nikt się 

nie wstrzymał.)
16 głosów za, 7 przeciw, nikt się nie wstrzy-

mał.
Poprawki zostały przyjęte.
Teraz poprawka nr  2. To jest ta mówiąca  

o zwiększeniu kwoty.
Kto jest za przyjęciem poprawki?
(Głos z sali: 12 głosów za.)

Kto przeciw?
(Głos z sali: 5 głosów przeciw.)
Kto się wstrzymał?
(Głos z sali: Nikt.)
Proszę o zsumowanie głosów osób zdalnych 

i osób obecnych na sali.
(Głos z sali: 15 głosów za, 8 przeciw, nikt się 

nie wstrzymał.)
15 głosów za, 8 przeciw, nikt się nie wstrzy-

mał.
Dziękuję bardzo. Czyli ta poprawka też zosta-

ła przyjęta.
W  ten sposób wyczerpaliśmy wszystkie po-

prawki…
(Głos z sali: Całość chyba…)
I całość… Nad całością chyba się teraz nie gło-

suje.
W związku z tym na tym możemy zakończyć, 

tylko jeszcze sprawozdawca.
Kto był sprawozdawcą w  komisjach? Może 

byśmy kontynuowali?
(Wypowiedzi w tle nagrania)
Ja proponuję panią senator Alicję Chybicką.
Czy są inne kandydatury?
(Głos z sali: Absolutnie nie.)
(Głos z sali: Nie.)
(Głos z sali: Gratuluję.)
Czyli mamy sprawozdawcę, gratulujemy 

pani senator.
Dziękuję bardzo.
Zamykam posiedzenie komisji.
(Głos z sali: Gratuluję pani profesor mówie-

nia o edukacji…)
(Senator Alicja Chybicka: A  czemu nie? Ja 

w edukacji jestem 46 lat, ja jestem nauczycielem 
akademickim…)

(Koniec posiedzenia o godzinie 9 minut 09)
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